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 ستخلص الم

ة كنا ة م  بنرر  ا تلةرتع ل . تذع ذم   يعتبر ضعععا تذتر ر لاتتبتب م  ا ت م  لاععالع تذعيععر  ععن ف 

رتء ذهع  أعاثنر جيبع ك  ف    تثبتع  تذععديعد  ا تذعدتتمعععع ع  ن رتة كعات تذغا بع ع تذوعرتةنعم تذغ   عر ة  تذوع

أحسععنا تلعتء تذغعرة   دلد د م تذغ تع تذورتةنم تذت   د أسعع فد ف   أحسععنا تلعتء تذغعرة      عع    

 ع   تذغ ألاع  ف   تلعتء تذغعرة    اغّل دة   رم تذدتتمعم تذ   ن   أاثنر تمعتهل    تذغ ألاع  تذن ك ب  

تلاتة: أم    معع(مف ة  تذغغ ام تذعركنم تذسععع عيم   35-19تفغ ت م  ا )أترتلاح   غا ف   تلإب ث تذب ذو ع  

ف  قسعم    20أقننم  دى تذ ف  لاتتمعتهل  ذ و تةد تذيعحنم ذ غ ألاع   ا  ل. تمعتبن ت يحت   ف   ) معنتتة

أم أعب ته  لاتذر  لاتمعتهل  تذغ ألاع ف  ,لاتذ ف  ك ذو تةد تذيعحنم  تت تغ فنم،  د زتءف )تذخيع ة   3جذ  )

ة: أم أقننم أاثنر  اغّ  ف  لاعتر م 333) ا  ِبل   غ ألاع  ف   تتبتب م لاتذتر ر كعد )مع فم لاتلدرف  ا  تذل ث بن 

ة جذ   بغ فتنا  50تتمعععتهل   دي ري  تذدتتمعععم ف   ) ف  لاعععتر م  أم أقسعععنم تذغلاعععتر  ع فلاععع تةن 

 يقل  أم تذط ب  ا تذغلاععتر  ع تذ( م    تف  لاععتر م   25ف   )  م، لنث أحت    ل  بغ ف تسعع لايتنا 

ف  24م فمف، لاتذت  ا فا أ( لا. تذا ةننا ذغدر )  12مع ف عف، تذيعن م فا تل ل لاتذلاعرم ذغدر )  8فا )

تذغبغ فم تذض كطم ذم يت( لاذا د    عر غرتةنم  م فمف     24، لنث   ب   در تذتبركم )م فم  بل تذتبركم

 ت ذلأعتء تذغعرة  لاتذر    ع تذسعغ ح ذهم كلاعرم تذغ ء  بل تذتبركم لا ا ثم تعتء ت تب ت لالاع       بسع

تذغع ألاعععع ف د   ع     بسعععع تع  ا  اغعّل 6)  اع نقعمف  د ع   بغ فعم تذتبركعم أ(ع لاذ  35-30يترتلاح  عدأعه )

ف   م  ا تذغ ء، لاكعد معع فم  ا تتمععتهل  أم تعتء 2-1 مف  ا ك عتر تذغ ألاعع   ع  ععرم )  3أع ع. )

ت،   تذضع كطم  بوس تت تب ت تذغسعتخدم ذ غبغ فم  رتمف    3ف ك معتخدتم ) ه بنم (تج  ديد )  أم أط ير د نرة

تذانغن ةنم لاتذونزي ةنم لاتذحسعنم  ألاعنر تذ(ت ةج جذ   غ ألاع  ذزي عر تمعتهل  تذغ ألاع   أم أح نل تذخ ت  تذ ا 

  ذ غ ألاععع  ة  مع  هم   ع غ ألاععع  لاغنر  سعععته ا ذ و تةد تذيعععحنم ذ   ع غنر  دت   ع دت  عظم تذغلاععع ت 

ة تتأو   عت  ع   تت تب ت ذبزء  ط كقم بغط تذحرلاف ) ن   تتبتب مف، تتبتب م  دلاضععععح  تذ(ت ةج ديضعععع 

عت  ع تت تب ت   تذ وظ  ) ن   تذتر رف، لاتذاو ءر تذغعرةنم ) ن   تتبتب م/ تذتر رف كلاععععال   ح ى ذدى



ذبزء  طع كقعم بغط تذحرلاف ) نع   تتبتبع مف، تتبتبع م تذ وظ  ) نع   تذتعر رف، لاتذاوع ءر تذغعرةنعم ) نع    

تذغع ألاعععع   قع تبعم  ع تذغبغ فعم     اغعّلتذغبغ فعم تذت  أ(ع لاذع     تتبتبع م/ تذتعر رف كلاععععاعل   ح ى ذعدى

  ت ج غ ذ  تذد  ت دف   ة   ه بنم تذغ ألاع ، لاتبخو   ط تتبتلاع ت  بل   ذذك،ك لإضع ةم جذ    تذضع كطم 

 ه بنم تذغ ألاع    ق تبم  ع    تذضع كطمغه بنم  ةضع ا تذ  ع تذتبريد، لاغ ذبنم تذغلاع ت   مع فمف  ا  24)  لاكعد 

ة   تذدتتمععم كات   غ    ىهرع د   غه بنمكتوضععنلع تذغسععته ك  ا لنث معم لاباهم تذلا رت  د يا ت  رأبط 

ة كات تمععتهل    غ  دىهرع تزعتع تذ ف  كو تةد تذغ ألاعع ، تزعتع تمععتهل  تذغ ألاعع      اغّلتذدتتمععم تيضعع 

ة تتبتب م لاتذتتذغعرة    تذغ ألاعع  يعغل ف   أحسععنا تتعتء ر ر ذدى تلإب ث تذب ذو ع  أ ًعع   لا يعع ًعع 

 أنع  ذتحسنا تتعتء تذغعرة  جم( 3بالجرعة الموصى بها ) تذغ ألا   اغّلتذدتتمم كات تمتهل  

 تذغ ألا ، تلتء تذغعرة ، تذتر ر، تتبتب م   اغّل     تذغ ألا ، الكلمات المفتاحية: 
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Effect of (Camellia Sinensis) Supplement Consumption on Cognitive 

Performance for Adult Females in Saudi Arabia 

 

By: Hiba Essa Muhana Alansari 

Abstract 

Poor memory and attention are common problems around the world. Recently, many dietary 

components of food have been identified as having positive effects on cognitive 

improvement. One of the drinks that improves memory and attention is Japanese Matcha tea. 

This study aimed to investigate the effect of Matcha supplement consumption on cognitive 

performance in female adults aged 19–35 years in Saudi Arabia in three phases. First, the 

knowledge and awareness of Matcha tea and its health benefits were assessed using a 

questionnaire consisting of 20 questions divided into three parts: sociodemographic 

characteristics, awareness of health benefits, and Matcha consumption. The questionnaire 

was completed by 333 participants. Second, the effect of Matcha supplementation on 

attention and memory was evaluated 1 hour after consumption. The study was conducted on 

50 participants who were randomly divided  into two groups, with each group consisting of 

25 participants. The duration of the experiment was 24 hours. The participants were asked 

to sleep for at least 8 hours, refrain from eating and drinking for 12 hours, and to stop 

consuming caffeine 24 hours before the experiment. The control group did not receive any 

placebo and were allowed to drink water before taking the Woodcock–Johnson Cognitive 

Test (WJCT), and they took the WJCT within 30–35 minutes. The experimental group took 

the WJCT 1 hour after consumption of six supplement equivalents (3 g) of Matcha with 1–

2 cups of water. Finally, a new pudding-based product was developed containing 3 g of 

Matcha to increase the consumption of Matcha. The chemical and physical properties of the 

pudding were analyzed, and sensory evaluation was conducted. The results indicated that 

most participants were unaware of the health benefits of Matcha and did not consume Matcha 

in their diets. In addition, the results showed that the group who received the Matcha 

supplement had significantly higher letter-pattern matching, verbal attention, and cognitive 

efficiency scores compared with the control group. In addition, the total fat content was 

higher in the Matcha pudding than in the control pudding, the spread line decreased after 24 

hours of refrigeration, and most participants preferred the control pudding over the Matcha 



pudding, which might be related to consumer preferences in terms of the taste and flavor of 

the pudding. The findings indicated that increased awareness of the benefits of Matcha 

would result in increased consumption of Matcha. Consuming Matcha supplement improved 

the participants’ cognitive performance by increasing attention and memory; therefore, 

consuming the recommended dose of Matcha supplement improves cognitive performance. 
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